
24. 10. 2002

Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Liberec musel čelit v minulých letech častým
výtkám ekologů
Liberec se stal v minulých čtyřech
letech několikrát terčem kritiky ekologů. Jejich výhrady se
obracely proti spalovně, které chybí dioxinový filtr, ale i proti
sportovním aktivitám, které chtěly úřady povolit nebo je
povolily.
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V případě spalovny dosáhnou ekologové zřejmě svého. Firma
Termizo, která spalovnu provozuje, odzkoušela loni technologii
snížení jedovatých dioxinů vstřikováním aktivního uhlíku do
proudu spalin a uvažuje i o nákupu filtru. "Připravujeme se,
abychom splnili evropské normy," řekl ředitel spalovny Milan
Průcha.
Děti Země varovaly také před pořádáním mistrovství světa v
klasickém lyžování v Jizerských horách. K jejich radosti však
mezinárodní federace lyžařů dala při všech třech pokusech o
získání kandidatury přednost věhlasnějším zimním střediskům.
Poslední střet se rozhořel kolem motocyklové soutěže
Šestidenní, která se jela minulý měsíc. Ekologickým aktivistům se
nepodařilo závodu zabránit, díky nim se ale vyhnul chráněným
lokalitám.
Zatímco vedení radnice ekology dosud spíše přehlíželo,
opoziční ČSSD jim slibuje ve svém volebním programu spolupráci.
Radnice se pustila za peníze Agentury ochrany přírody do boje
s křídlatkou japonskou. Nebezpečný plevel se díky tomu podařilo
vymýtit na 30 hektarech, hlavně v okolí Nisy a u silničních a
dálničních průtahů.
Před dvěma lety zřídila radnice ekofond, jehož
prostřednictvím uvolní ročně zhruba milión korun. "Do něj plynou
peníze z poplatků za psy a z pokut," vysvětlila náměstkyně
primátora Naďa Jozífková (ODS). Zhruba stejnými prostředky
disponuje také kulturní fond, který letos podpořil 86 žadatelů.
Liberec se stejně jako ostatní města potýká s nepříznivým
demografickým vývojem. Před čtyřmi lety bylo 16,1 procenta
obyvatel ve věku do 15 let, dnes je to již pouze 15 procent.
Radnice zavřela osm školek a koncem roku uzavře pro malý zájem i
romskou školku, kterou na začátku volebního období zřídila.
Přestože dětí je méně, přibyly v Liberci dvě střední školy.
Ve městě sídlí sedm středních odborných učilišť, čtyři



gymnázia a 14 středních škol. Zvláště ekonomických středních škol
je více, než by odpovídalo poptávce na trhu práce. Regulace
vyplyne až z optimalizace škol, kterou připravuje krajský úřad.
Na Technické univerzitě v Liberci studuje téměř 7000
posluchačů, což je o 12 procent více než před čtyřmi lety.
Nejvíce studentů přibylo na pedagogické fakultě.
Město pravidelně přispívá na provoz dvou libereckých divadel,
botanické a zoologické zahrady. Dotace pro Divadlo F.X Šaldy
klesaly z 53,9 miliónu korun v roce 1998 na 49,6 miliónu loni. V
letošním roce se ale divadlu podařilo získat z rozpočtu města 65
miliónů. Botanická zahrada dostává od města ročně kolem osmi
miliónů korun. Její návštěvnost v posledních čtyřech letech
stoupla z 2900 na více než dvojnásobek. Zoologickou navštíví
ročně kolem 350.000 lidí a magistrát jí přispívá na provoz kolem
15 miliónů korun.
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